

**Møde den: 25.01.2022 kl. 10-12**  
**Mødet afholdt via Microsoft Teams**  
**VEST båndmøde**

**REFERAT**

**Deltagere:** Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Qvistgaard (AR), Eva Kvistgaard Arent (HE), Catalina Kjær (NAT-TECH), Stina Lykkebye Tylén (Aarhus BSS/ordfører) og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

**Gæster:** Lena Pradhan Bakkestrøm (ARTS), Charlotte Møller Nygaard (AU UDD), Rikke Signe Tougaard (NAT-TECH), tilsammen Styrk dit studieliv-gruppen, medvirker under pkt. 5. Lena Pradhan medvirker tillige under pkt. 6.

Dato: 01-02-2022  
Ref: EHL

Side 1/5

<b>Punkt 1</b>	<b>Til orientering (10 min)</b>
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p><b>Anne:</b> UJS har svaret ang. oplysningspligten. De vil gerne komme med på et båndmøde og diskutere det med os. Esben inviterer Christine Brink Schmidt til et møde.</p> <p>Esben sætter det udsatte VEST-seminar på dagsordenen til næste møde.</p> <p><b>Eva:</b> Arkitektskolen har gode erfaringer med fremskudt studenterrådgivning. Men de er en lille institution, så det bør overvejes meget nøje, om det vil fungere i en AU-kontekst. Ledelsen vil gerne tage mod en anbefaling og kvalificering fra os. Esben sætter emnet på dagsordenen på næste møde, hvor vi får drøftet overvejelserne omkring et muligt samarbejde mhp. fremlægelse for uddannelsesudvalget.</p>

<b>Punkt 2</b>	<b>Til beslutning: Omlægning af U-days</b>
Beskrivelse	v/Anne  Det skal besluttes, om vi kører videre med U-days som et hybridt arrangement med både fysiske og online elementer, eller om vi omlægges til 100% online i betragtning af smittesituationen.

Referat	<p>To af deltagerne i U-days-samarbejdet, VIA og erhvervsakademiet, har besluttet at afholde det fysisk. De andre uddannelsesinstitutioner forholder sig afventende. Anne indstiller, at vi afholder U-days som fysisk arrangement. Et bekymringspunkt er lørdagsmessen, hvor der er mange besøgende. Den kan dog omlægges med kort varsel, hvis situationen ikke taler for et fysisk arrangement.</p> <p>Båndet lægger vægt på, at der værnes om, at torsdag og fredag foregår fysisk, men er glade for, at lørdagen kan afholdes online om nødvendigt.</p>
---------	--

<b>Punkt 3</b>	<b>Drøftelse: Oversigt over arbejdsgrupper</b>
Beskrivelse	<p>v/Esben</p> <p>Vi opdaterer listen over eksisterende arbejdsgrupper/redaktionsgrupper.</p>
Referat	<p>Oversigten blev gennemgået. Esben sender listen ud til yderligere korrektion.</p> <p>Esben arrangerer et punkt på et kommende møde, hvor vi snakker om kommunikation og videndeling i VEST-båndet.</p>

<b>Punkt 4</b>	<b>Til godkendelse: Formålspapir for studerende.au.dk</b>
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Redaktionen for studieportaler har lavet et formålspapir for studerende.au.dk, som de indstiller til godkendelse i VEST-båndet.</p> <p><b>Se bilag 1 (vedhæftet)</b></p>
Referat	<p>Båndet ønskede en opblødning af formuleringen om, at studieportalerne ikke må bruges til akut information. Der kan indimellem være brug for at sende nyheder ud med akut information. Båndet ønskede også en blødere formulering mht. studieteknik, som også omtales løbende på studieportalerne.</p>

	Hvis der rettes i de omtalte punkter, kan formålspapiret godkendes uden forbehold.
--	--

<b>Punkt 5</b>	<b>Dialog med Styrk dit studieliv-gruppen (kl. 11 -20 min)</b>
Beskrivelse	<p>v/Arbejdsgruppen for Styrk dit studieliv</p> <p>Arbejdsgruppen har udarbejdet en projektbeskrivelse, som de gerne vil drøfte med VEST-båndet.</p> <p><b>Se bilag 2 (vedhæftet)</b></p>
Referat	<p>Båndet udtrykte stort cadeau til gruppen for det store arbejde.</p> <p>Corona har fyldt meget de seneste par år, herunder trivselsdagsordenen. I den forbindelse har gruppen overvejet forskellige emner, ensomhed, motivation mv. I sidste ende har grupperne har spurgt kollegerne til råds om, hvad der er behov for på siden, hvilket har resulteret i det fremsendte projektbeskrivelse.</p> <p><i>Kommunikationsindsats</i> Nedslag i forbindelse med corona og eksamen. Boostede opslag på FB – med video. Lena sender gerne tallene.</p> <p><i>Samarbejder</i> Arbejdsgruppen har gennem Lena et godt samarbejde med redaktøren af studypedia. Redaktøren og båndet påpeger, at det er vigtigt at holde CED orienteret om, hvad der sker på sitet.</p> <p><i>Projektbeskrivelse</i> Gruppen finder det svært at estimere tidsforbruget. Det fremlagte estimat skal således betragtes som foreløbigt og skalérbart. Det ligger dog gruppen på sinde, at tidsforbruget er afstemt med ambitionen om at gøre indholdet så godt som muligt og også få det udover rampen, så brugerne opdager, at det er der og kan bruges.</p> <p>Båndet opfordrede til, at gruppen husker den tætte dialog med de kolleger, som arbejder med studietvivl, så inputsene går begge veje.</p>

	Båndet giver en tilbagemelding til gruppen efter næste båndmøde.
--	--

<b>Punkt 6</b>	<b>Status: AEU</b>
Beskrivelse	v/Lena Pradhan  Lena orienterer om, hvad der rører sig i AEU-ledelsen i disse tider.
Referat	<p>To nye temamoduler i 2022:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Social retfærdig vejledning (6.-7. april)</li> <li>• Til kamp mod perfektionskulturen (24.-25. nov)</li> </ul> <p>Der er et vejledningsseminar i støbeskeen, som skal løbe af stablen i 2023. Der efterspørges medarbejderne, som vil hjælpe med at arrangere det. Båndet lover at vende mulige kandidater på et kommende møde</p> <p>Lena vil lade høre fra sig i april, når ledelsen har haft møde. Vi er velkomne til at komme med inputs til ledelsen.</p> <p>Ved lejlighed vil båndet tage en runde på, hvornår vi sender medarbejdere afsted på kursus.</p>

<b>Punkt 7</b>	<b>Status: Nye studiestartsindsatser</b>
Beskrivelse	v/Eva  Eva giver en update på udviklingen af nye studiestartsindsatser ift. tutorer og nye studerende.
Referat	Vi kører videre med den fremsendte model. Emnet kommer op i Uddannelsesudvalget på tirsdag.

<b>Punkt 8</b>	<b>Evt. (10 min)</b>
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	

**Pipeline:**

Drøftelse: Tilbud om fremskudt studenterrådgivning på campus.

Status: Seminar

Drøftelse: Nyt båndkommissorium

Drøftelse: Videndeling i VEST (evt. sammen med kommissorium-snakken)

Drøftelse: Procedure for arbejdsgrupper, evt. sm. med Catalina og Jespers punkt.

Drøftelse: Skabelon for projektbeskrivelser (Catalina og Jesper)

Dialog med Jette Winther, ny leder af Optag

Førstehjælpskurser til tutorer

Dialog med Ulrik Nørgaard Rønsbo (evt. også Maria Juhler)

Drøftelse: Opgaver og prioriteringer i 2022 (temadag)

Dialog med UJS om oplysningspligt i vejledningen

**Kommende møder:**

Dato	Tid	Sted
08.02.2022	10-12	Teams
22.02.2022	10-12	Teams

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.